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BR.0052-8-2/10 
 

Protokół Nr LV/2010  
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 15 lipca 2010 r. 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 13.40. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (nieobecny usprawiedliwiony Jerzy Wolniewicz; lista obecności stanowi 
załącznik nr 1) oraz Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LIV sesji. 
4. Informacja doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni. 
5. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa w Gminie Czerwonak Komendanta StraŜy 

Gminnej w Czerwonaku i Komendanta Komisariatu Policji w Czerwonaku za 2009 r. i I 
półrocze 2010 r. oraz informacja koordynatora „Gminnego Programu Poprawy 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego” na temat realizacji programu.  

6. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania. 

7. Uchwała w sprawie wprowadzenia „Regulaminu targowiska w Koziegłowach”. 
8. Uchwała w sprawie określenia zasad ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz 

zarządzenia jej poboru w drodze inkasa. 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu zapobiegającego bezdomności psów i 

kotów na terenie Gminy Czerwonak”. 
10. Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej. 
11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 

budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
12. Uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu budŜetu gminy 

Czerwonak, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego inwestycji kultury za pierwsze 
półrocze roku budŜetowego. 

13. Uchwała w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
14. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w II kwartale 2010 r. 
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 

 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 Przewodniczący Rady podziękował  dyrektorowi CRKF „Akwen” Marcinowi Napierale 
za współpracę z Radą Gminy i wręczył bukiet kwiatów. 
 Dyrektor CRKF „Akwen” Marcin Napierała podziękował Radzie Gminy i Wójtowi za 
współpracę. Powiedział, Ŝe ponad 3 lata temu otrzymał szansę zmierzenia się ze sportem i 
turystyką w Gminie Czerwonak i podjął to wyzwanie. W Gminie Czerwonak  zdobył duŜe 
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doświadczenie. Poinformował, Ŝe wziął udział w konkursie ogłoszonym w Gminie Dopiewo na 
dyrektora Gminnego Ośrodka Sportu i konkurs wygrał, w związku z tym od 1 sierpnia 
rozpocznie tam  pracę.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe dyrektor zostanie poŜegnany w 
urzędzie po powrocie Wójta z urlopu. Obecnie trwa procedura wyboru nowego dyrektora. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Ewa Banaszak w imieniu 
komisji podziękowała za dobrą współpracę z komisją i Ŝyczyła wszystkiego dobrego.  
 Pan Ryszard Walerych podziękował za dobrą współpracę z PTTK i wręczył medal 
honorowy.  
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad.     
 Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe wniesiono 2 autopoprawki: do projektu 
uchwały zmieniającej budŜet Gminy Czerwonak na 2010 r. oraz do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia „Regulaminu targowiska w Koziegłowach”. Przewodniczący Rady 
odczytał  wniosek Komisji Rewizyjnej o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego z powodów proceduralnych. Odpowiadając 
na wniosek komisji Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe ekspertyza prawna wraz z projektem uchwały 
została dostarczona radnym w materiałach sesyjnych, więc komisja miała moŜliwość 
zapoznania się z dokumentami na swoim posiedzeniu. Przyznał, Ŝe projekt uchwały został 
umieszczony w porządku obrad 5 lipca br., a ekspertyza wpłynęła później do Urzędu Gminy, 
ale juŜ 2 lipca uzyskał informacje od prof. Szewczyka, Ŝe do poniedziałku (5 lipca) zostanie 
przesłana ekspertyza dlatego projekt został umieszczony w porządku obrad.  
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych wyjaśniła, Ŝe komisja zapoznała 
się z ekspertyzą na posiedzeniu i zwróciła uwagę, Ŝe ekspertyza została sporządzona na  
wniosek komisji i to ona powinna zaopiniować pismo i ewentualnie zwrócić się do 
Przewodniczącego Rady o umieszczenie w porządku obrad projektu uchwały. Ponadto 
komisja rozwaŜała czy nie powinna zwrócić się do Przewodniczącego Rady, aby wezwał 
radnego do usunięcia przeszkody czyli zaprzestania prowadzenia działalności gospodarczej 
lub rezygnacji z mandatu radnego. Ekspertyza prawna wyraźnie odpowiada na pytanie, czy  
majątek TBS jest majątkiem gminy. W związku z powyŜszym komisja ma wiele wątpliwości 
dlatego prosi o  zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w celu uzyskania precyzyjnych 
odpowiedzi.   
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński wyjaśnił, Ŝe 8 marca br. Zastępca Wójta 
Tomasz Stellmaszyk zwrócił się z pismem o zbadanie czy radny Marek Pietrzyński wynajmując 
pomieszczenia od spółki TBS Czerwonak nie naruszył art. 24f ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym. 12 marca br. Przewodniczący skierował pismo do Komisji Rewizyjnej, która zajęła się 
sprawą 15 marca br. Na posiedzeniu w dniu 12 kwietnia br. komisja przygotowała pismo z 
zapytaniem  do WOKiSS, które zostało wysłane na początku maja. Z powodu niemoŜności 
wykonania ekspertyzy przez WOKKiS sprawę skierowano do Kancelarii Radcy Prawnego prof. 
Marka Szewczyka, który współpracuje ze Stowarzyszeniem. Po uzgodnieniu z 
Wiceprzewodniczącymi Rady oraz Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej złoŜono zlecenie na 
wykonanie ekspertyzy przez prof. Marka Szewczyka. Przewodniczący Rady juŜ wcześniej znał 
treść ekspertyzy, która do gminy za pośrednictwem poczty wpłynęła 7 lipca, gdyby 
ekspertyza nie wpłynęła do dnia wysłania materiałów sesyjnych, punkt nie znalazł by się w 
porządku obrad. 
 Radca prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe obowiązek wezwania radnego do 
zaprzestania prowadzenia działalności funkcjonował przez trzy miesiące od dnia złoŜenia 
ślubowania.   Zgodnie z art. 190 ustawy ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i 
sejmików województw w przypadku niezrzeczenia się z funkcji lub niezaprzestania 
prowadzenia działalności przez radnego w w/w terminie Rada Gminy stwierdza wygaśnięcie 
mandatu radnego w drodze uchwały, najpóźniej po upływie miesiąca od upływu tego 
terminu. Decyzja rady ma charakter deklaratoryjny, stwierdza fakt czyli zbieg funkcji i 
działalności. 
 Radna Renata Walerych zwróciła uwagę, Ŝe przez 4 lata rada działała w 
przekonaniu, Ŝe mienie TBS nie jest mieniem komunalnym. W związku z powyŜszym naleŜy 
zastanowić się czy ten 3 miesięczny okres przeznaczony dla radnego na podjęcie decyzji nie 
powinien być liczony od dnia uzyskania wiedzy, a nie od dnia ślubowania. 
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  Radca prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe przepis nie wspomina o takiej sytuacji. 
Zgodnie z ordynacją wyborczą w nowej kadencji radny będący w takiej sytuacji moŜe 
odwołać się do Sądu Administracyjnego. Na dzień dzisiejszy nie ma takiego przepisu, 
zdaniem radcy jeśli kogoś interes prawny został naruszony uchwałą moŜe odwołać się od 
podjętej uchwały zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym.  
 Radny Przemysław Ptak zgłosił wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej, aby  
punkt w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego pozostawić w porządku obrad i  
umieścić go w pkt 4. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Rewizyjnej o  zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego z powodów proceduralnych. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 
obecnych na sali. Wniosek został odrzucony 12 głosami przy 5 za i 2 wstrzymujących się.   
 Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej złoŜony przez radnego Przemysława Ptaka. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 11 głosami przy 7 
wstrzymujących się.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska zgłosiła wniosek, aby 
punkt 10 przesunąć na 12, punkt 11 na 10, a punkt 12 na 11.  
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie w/w wniosek 
Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 
obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 17 głosami przy 1 wstrzymującym się. 
  Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie zmieniony porządek 
obrad. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z  19 obecnych na sali. Porządek obrad wraz z 
wniesionymi zmianami został przyjęty jednogłośnie.  
  
 
Porządek obrad po zmianie: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LIV sesji. 
4. Uchwała w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
5. Informacja doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni. 
6. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa w Gminie Czerwonak Komendanta StraŜy 

Gminnej w Czerwonaku i Komendanta Komisariatu Policji w Czerwonaku za 2009 r. i I 
półrocze 2010 r. oraz informacja koordynatora „Gminnego Programu Poprawy 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego” na temat realizacji programu. 

7.  Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania. 

8. Uchwała w sprawie wprowadzenia „Regulaminu targowiska w Koziegłowach”. 
9. Uchwała w sprawie określenia zasad ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz 

zarządzenia jej poboru w drodze inkasa. 
10. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu zapobiegającego bezdomności psów i 

kotów na terenie Gminy Czerwonak”. 
11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 

budŜetu Gminy Czerwonak na 2010r. 
12. Uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu budŜetu gminy 

Czerwonak, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego inwestycji kultury za pierwsze 
półrocze roku budŜetowego 

13. Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej. 
14. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w II kwartale 2010 r. 
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 



 4 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu LIV sesji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół LIV sesji Rady Gminy 
Czerwonak, który został przyjęty 17 głosami przy 2 wstrzymujących się. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali.  

 
 

Ad.4.Uchwała w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe liczy na zdrową część rady, która jest otwarta 
na racje i do tej części skierował swoje wystąpienie. Radny powiedział, Ŝe z analizy ekspertyzy 
prawnej dokonanej przez prof. Marka Szewczyka wynika, Ŝe prawdopodobnie popadł w 
konflikt z przepisem art. 24f ust. 1 usg, choć do końca nie jest przekonany czy tak na pewno 
jest. Podkreślił, Ŝe nie jest jego winą, Ŝe w Urzędzie Gminy nie dopatrzono się naruszenia 
obowiązującego w tym zakresie prawa, do dnia sporządzenia ekspertyzy nikt nie 
kwestionował istniejącego stanu. Dopiero Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk pismem z dnia 
8 marca br. skierowanym do Przewodniczącego Rady  podniósł tą kwestię. Przewodniczący 
Rady przekazał pismo do Komisji Rewizyjnej celem jej rozpatrzenia. ZwaŜając na istotę 
problematyki, Komisja Rewizyjna przekazała sprawę do WOKiSS w Poznaniu z prośbą o 
interpretację. Radny zastanawiał się dlaczego Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk nie miał 
wątpliwości co do prowadzenia działalności gospodarczej przez radną Annę Flaczyńską i 
radnego Andrzeja Rajewicza. Radny spotkał się z prof. Markiem Szewczykiem, który 
poinformował radnego, Ŝe termin „3 miesiące” liczy się od momentu powzięcia przez 
radnego informacji i, Ŝe Przewodniczący Rady powinien wezwać radnego do usunięcia 
przeszkody. Radny powiedział, Ŝe jeśli uchwała zostanie podjęta zaskarŜy ją do Sądu 
Administracyjnego. Wyjaśnienia radnego stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przyznał, Ŝe to na jego wniosek Przewodniczący 
Rady zajął się powyŜszą sprawą. Następnie odniósł się do wystąpienia radnego Marka 
Pietrzyńskiego. Powiedział, Ŝe sprawa jest skomplikowana, ale prof. Marek Szewczyk 
potwierdził jego wątpliwości. Poprosił radnego, aby do godziny 24.00 dnia następnego zdjął 
ze swojej strony internetowej oświadczenie, Ŝe Tomasz Stellmaszyk na łamach gazety 
zamieszcza nieprawdziwe informacje. 
 Radny Marek Pietrzyński wyjaśnił, Ŝe przed sporządzeniem ekspertyzy miał wiedzę , Ŝe 
działa legalnie, z treścią opinii prof. Marka Szewczyka zapoznał się dopiero w dniu otrzymania 
materiałów sesyjnych. Radny nie zgadza się, Ŝe termin potrzebny do usunięcia przeszkody 
liczy się od dnia ślubowania, a nie od dnia powzięcia informacji. Zdaniem radnego 
informacja Urzędu Gminy o stanie mienia komunalnego jest nieprawdziwa wynika z niej 
bowiem, Ŝe ktoś inny posiada jeszcze udziały w CzTBS. Radny zarzucił pośpiech w załatwieniu 
sprawy nie otrzymał moŜliwości  przewidzianej przez ustawodawcę do usunięcia przeszkody. 
Podkreślił, Ŝe opinia prawna nie jest wiąŜąca będzie nią dopiero decyzja sądu. Prosił radnych 
o niepodejmowanie uchwały. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe mandat radnego juŜ wygasł więc 
obowiązkiem radnych jest podjęcie uchwały, będzie to tylko formalność. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek zwróciła uwagę, Ŝe prof. Marek Szewczyk sam we 
wnioskach określił, iŜ uchwała rady powinna mieć charakter deklaratoryjny i powinna 
stwierdzać wygaśnięcie mandatu z datą wsteczną.  
 Radny Waldemar Filipowicz zapytał, co się stanie po podjęciu w/w uchwały, z 
uchwałami wcześniej podjętymi, gdzie decydował jeden głos, a w głosowaniu brał udział  
radny Marek Pietrzyński.  
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek podała przykład z orzecznictwa dotyczącego spraw 
spółdzielni, np. jeśli została podjęta uchwała gdzie decydował tylko jeden głos i byłby to 
głos osoby, której udział w organie kolegialnym byłby niezgodny z prawem  wówczas na 
drodze powództwa sądowego o ustalenie niewaŜności sąd moŜe stwierdzić niezgodne z 
prawem jej funkcjonowanie. Zdaniem radcy do kaŜdej sprawy naleŜy podejść indywidualnie. 
 Zdaniem radnego Marka Pietrzyńskiego jeśli uchwała zostanie podjęta to  kwestię czy 
jest jeszcze radnym czy nie rozstrzygnie sąd.   
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 Radny Andrzej Moczulski nie ma wątpliwości co do wygaśnięcia mandatu radnego, 
ale pyta czy ta sytuacja dotyczy tylko radnego Marka Pietrzyńskiego czy innych osób, które 
zostały wymienione przez radnego w wystąpieniu. 
 Radna Daniela Jankowska-Bachor powiedziała, Ŝe dla niej ekspertyza jest czytelna, 
rada ma obowiązek podjąć uchwałę, gdyŜ mandat wygasł juŜ dawno temu.        
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych zapytała gdzie radny moŜe się 
odwołać. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe zmiana ordynacji wyborczej następowała 
w toku kadencji rady, więc nowe przepisy obowiązują od nowej kadencji i wówczas radny 
będzie mógł odwołać się do Sądu Administracyjnego w ciągu 7 dni od dnia doręczenia 
uchwały, natomiast sąd w ciągu 14 dni od dnia wniesienia  będzie musiał rozpatrzyć skargę. 
Zgodnie z nowymi przepisami wygaśnięcie mandatu nastąpi z dniem uprawomocnienia się 
wyroku Sądu Administracyjnego. Zdaniem radcy kaŜdy obywatel ma prawo odwołać się i jej 
zdaniem na dzień dzisiejszy na podstawie art. 101 ustawy o samorządzie gminnym radny ma 
prawo odwołać się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. ZłoŜenie skargi powinno 
nastąpić w terminie 30 dni od dnia podjęcia uchwały i nie wstrzymuje wykonania uchwały 
wynika to z art. 61 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Właściwy 
organ (rada) na wniosek skarŜącego moŜe wstrzymać wykonanie uchwały lub skarŜący 
moŜe złoŜyć wniosek do Sądu Administracyjnego o wstrzymanie uchwały. Ponadto kaŜdą 
uchwałę bada Wojewoda, który równieŜ moŜe stwierdzić jej niewaŜność. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwałę podjęto 9 
głosami przy 4 wstrzymujących się i 4 przeciw, uchwała stanowi  załącznik nr 3 do protokołu.  
 Pan Marek Pietrzyński zapytał jaki jest teraz jego status prawny. 
 Radca Ewa Gąsiorek odpowiedziała, Ŝe zgodnie z podjętą uchwałą nie jest radnym. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński powiedział, Ŝe Pan Marek Pietrzyński moŜe 
dalej uczestniczyć w obradach, ale nie moŜe brać udziału w głosowaniu. 
 
Ad.5. Informacja doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni. 
 Przewodniczący komisji Waldemar Filipowicz poinformował, Ŝe Prezydent Miasta 
Poznania do współpracy z Gminą Czerwonak  w zakresie uzgodnień ze spotkania w dniu 10 
czerwca br. wyznaczył Panią BoŜenę Przewoźną, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej, natomiast z naszej strony Wójt wyznaczył Panią Irenę Apanas-Budny, Kierownik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. Przewodniczący komisji 
poinformował, Ŝe w SKO trwa badanie odwołań od decyzji Prezydenta Miasta Poznania o 
ustalenie lokalizacji inwestycji. Miasto Poznań czeka na decyzje w sprawie otrzymania 
środków unijnych na realizacje inwestycji. Gmina Czerwonak będzie współpracowała z 
Miastem Poznań w zakresie wypracowanych uzgodnień, protokół uzgodnień został wysłany 
do Prezydenta w celu podpisania. Sprawozdanie Przewodniczącego komisji stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.6. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa w Gminie Czerwonak Komendanta StraŜy 
Gminnej w Czerwonaku i Komendanta Komisariatu Policji w Czerwonaku za 2009 r. i I półrocze 
2010 r. oraz informacja koordynatora „Gminnego Programu Poprawy Bezpieczeństwa i 
Porządku Publicznego” na temat realizacji programu.  
 Komendant Komisariatu Policji w Czerwonaku Dariusz Wawrzyniak poinformował, Ŝe 
stan komisariatu to 23 etaty – 1 etat mniej w stosunku do roku ubiegłego. W 2009 r. 
zatrzymano 78 osób na gorącym uczynku popełnienia przestępstwa, w I półroczu tego roku 
zatrzymano 42 osoby na gorącym uczynku – złodzieje włamywacze, sprawcy pobić oraz 
przemoc w rodzinie. Ogniwo kryminalne przeprowadziło w ubiegłym roku 453 postępowania 
przygotowawcze i ustalono 333 osoby podejrzane, z czego 12 osób to nieletni, którym 
przedstawiono zarzuty i skierowano postępowanie z aktem oskarŜenia do prokuratury. Na 
dzień dzisiejszy przeprowadzono juŜ 287 postępowań, a nieletnich zatrzymanych jest 30. 
Zdaniem Komendanta naleŜy zagospodarować im czas wolny w formie zajęć sportowych, 
rekreacyjnych, umoŜliwić korzystanie z pomieszczeń gdzie będą mogli realizować swoje 
zainteresowania. Na terenie  gminy w 2009 r.  zarejestrowano 118 poszukiwanych, z czego nie 
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udało się doprowadzić do aresztu czy zakładu karnego ok. 30. Dzielnicowi w 2009 r. 
przeprowadzili ok. 1500 wywiadów o mieszkańcach gminy na zlecenie organów 
zewnętrznych – prokuratura, sądy, GOPS, w tym półroczu jest ich 1000.  Dzielnicowi prowadzą 
równieŜ nadzór nad rodzinami, gdzie zachodzi podejrzenie o przemoc w rodzinie – załoŜyli 14 
niebieskich kart, na podstawie których sporządza się akty oskarŜenia kierowane do 
prokuratury. W ubiegłym roku policjanci zatrzymali grupę 4 osobową, która na terenie Miasta 
Poznania i naszej gminy dokonywała kradzieŜy torebek. Na gorący uczynku policjanci złapali 
szajkę dokonującą kradzieŜy samochodów na terenie Koziegłów. Komendant podkreślił, Ŝe 
Komisariat boryka się z problemami lokalowymi. W ubiegłym miesiącu Komendant złoŜył 
wniosek na ręce przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego w 
sprawie moŜliwości przekazania środków finansowych z budŜetu gminy  na budowę nowego 
Komisariatu w Czerwonaku. Zapewnił o gotowości przybycia na kolejną sesję Komendanta 
Wojewódzkiego, który przedstawi informacje na temat planowanych prac związanych z 
budową Komisariatu Policji w Czerwonaku.  
 Komendant StraŜy Gminnej Piotr Jakubczak zaprezentował  zdjęcia z interwencji jakie 
podejmowała StraŜ Gminna związane głównie ze złym parkowaniem czy zanieczyszczaniem 
terenu gminy. W 2009 r. straŜ liczyła 5 osób, wykonała 725 interwencji słuŜbowych – 201 
związane było z zakłócaniem porządku publicznego, 92 – nieporządek na terenie 
prywatnych posesji, 154 w stosunku do kierujących pojazdami, 127 w stosunku do osób, które 
nie zachowały środków zwyczajnych i nakazanych  przy trzymaniu zwierząt, 45 w związku z 
dzikimi wysypiskami śmieci, 12 w związku z wyciekiem nieczystości ciekłych, 22 w związku z 
niszczeniem zieleni, 7 w stosunku do osób handlujących obwoźnie. Podobnie jak policja StraŜ 
Gminna ma problemy z młodzieŜą – 65 interwencji w roku ubiegłym, do czerwca tego roku 62 
interwencje. StraŜ nałoŜyła 263 mandaty na kwotę 28 200 pln. – wykroczenia drogowe, 
niszczenie zieleni, niewłaściwe trzymanie psa, spoŜywanie alkoholu, zakłócanie spokoju, 
śmiecenie w miejscu publicznym, itp. W tym roku stan osobowy zwiększył się do 11 osób, straŜ 
prowadzi całodobową słuŜbę, monitorując równieŜ gminę przy pomocy  urządzeń wizyjnych.   
 Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje obrazujące pracę 
słuŜb na terenie gminy. Korzystając z obecności komendantów zwrócił uwagę na problem 
nadmiernej prędkości rejon ul. Poznańskiej na odcinku Miękowo – ul. Kolejowa w Owińskach 
oraz na stertę worków ze śmieciami, która leŜy na ul. Lipowej w Potaszach, na wysokości 
sklepu „Agusia”.  
  Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, Ŝe na prośbę Wojewody 
Wielkopolskiego Gmina Czerwonak przedstawiła dokonania z zakresu bezpieczeństwa: 
„Informacja o realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie 
Czerwonak” podczas Konferencji p.n.  „Razem bezpieczniej - bezpieczeństwo w miejscach 
Publicznych i miejscu zamieszkania”. Prezentacja obejmowała działania z zakresu 
bezpieczeństwa podjęte przez ostatnie 10 lat – Gminny Program Poprawy Bezpieczeństwa i 
porządku Publicznego, utworzenie straŜy gminnej, wspieranie działalności komisariatu policji, 
realizacja programów profilaktycznych przeciwdziałających patologii. Prezentacja stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.   
 Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Henryk Szczot 
powiedział, Ŝe Gmina Czerwonak jest bezpieczna dzięki dobrej współpracy, zaangaŜowaniu i 
koordynacji zaplanowanych działań Zastępcy Wójta Eugeniusz Chałupniczaka, Komendanta 
Policji, Komendanta StraŜy Gminnej i komisji. Poinformował, Ŝe na sesji sierpniowej Komendant 
Wojewódzki przedtawi zaawansowanie prac nad powstaniem komisariatu w Czerwonaku. 
Wyraził nadzieję, Ŝe uda się korzystnie rozstrzygnąć przetarg na budowę parkingu w 
Koziegłowach , a oszczędności zostaną przekazane na budowę komisariatu.  
 Mieszkaniec Czerwonaka Remigiusz Gulczyński przedstawił po raz kolejny problem 
niszczenia pól i lasu, które stanowią jego własność, przez osoby jeŜdŜące na motorach 
terenowych i quadach. Wnioskował równieŜ o wycięcie krzaków przy ul. Szkolnej w 
Czerwonaku, które zasłaniają widoczność i ograniczają szerokość jezdni. Zwrócił uwagę, Ŝe 
lustro na skrzyŜowaniu ul. Szkolna i Poznańska w Kicinie jest źle ustawione i nie słuŜy poprawie 
widoczności.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe lustro było montowane w 
ostatnich dniach, być moŜe zostało przestawione. Sprawa zostanie sprawdzona.  
 



 7 

Ad.7. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Czerwonak 
na lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawiając projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Czerwonak na lata 2009-2012 wraz z 
prognozą oddziaływania powiedział, Ŝe poprawki i aktualne dane wprowadzono, zgodnie z 
sugestiami komisji.  
 Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa  i Gospodarki Wodnej 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Przewodniczący komisji wyraził zadowolenie, iŜ 
uwagi zgłoszone przez komisję zostały uwzględnione.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie w/w 
projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych  z 14 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 11 głosami przy 1 przeciw i 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu.  
 
Ad.8. Uchwała w sprawie wprowadzenia „Regulaminu targowiska w Koziegłowach”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił zmiany do Regulaminu targowiska w 
Koziegłowach, o które wnioskowała równieŜ Komisja Handlu, Usług i Prywatyzacji: 
- w § 6 w pkt 3 i4 słowa ”bilet” zastąpić słowami „blankiet”  
- w § 7 pkt 3 słowo „inkasent” zastąpić słowami „administrator targowiska” 
- w § 7 pkt 4 na końcu zdania dodaje się słowo „gminnego” 
- w § 9 w pkt 2 na końcu zdania dodaje się: „ zgodnie z przepisami kodeksu wykroczeń” 
Uchwalenie Regulaminu umoŜliwi StraŜy Gminnej egzekwowanie właściwego korzystania z 
targowiska i nakładanie mandatów  w przypadku jego naruszania. 
 Radca Prawny zwróciła się o wykreślenie ostatniej części zdania w §2, od słowa „ z 
chwilą...opłaty targowej”. Wyjaśniła, Ŝe opłata targowa jest konsekwencją prowadzenia 
handlu. Zwróciła się równieŜ o zmianę zapisu w §6 ust.1, który otrzymuje brzmienie: 
„Sprzedający ma obowiązek wniesienia opłaty targowej .” 
 Przewodniczący Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Waldemar Filipowicz powiedział, 
Ŝe projekt uchwały jest wynikiem prac komisji, a celem podjętych działań było właściwe 
funkcjonowanie targowiska.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie w/w 
projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   
 
Ad.9. Uchwała w sprawie określenia zasad ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz 
zarządzenia jej poboru w drodze inkasa. 
 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas – 
Budny wyjaśniła, Ŝe w proponowanym projekcie uchwały  nie zmieniono Ŝadnych zapisów 
obowiązującej dotychczas uchwały, oprócz firmy dokonującej inkasa. Utrzymano dotychczas 
obowiązujące stawki opłaty targowej i ich zróŜnicowanie. Stawki te pozwalają uniknąć 
nadmiernego obciąŜania kosztami handlujących na targowisku w Koziegłowach, którzy 
obciąŜeni są ponadto opłatami za korzystanie z urządzeń targowych. Wprowadzenie  
wysokich stawek opłat za handel w miejscach nie wymienionych w załączniku do uchwały  
miało na celu  ograniczenie handlu w Gminie Czerwonak do określonych terenów.  
 PoniewaŜ wysokość wpływów z opłaty targowej jest w ocenie Wójta Gminy 
Czerwonak i Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Rady Gminy Czerwonak  niezadowalająca 
zaproponowano  zmianę inkasenta. 
 Przewodniczący Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Waldemar Filipowicz  powiedział, 
Ŝe kontrole komisji  dotyczące opłat za prowadzenie handlu wykazały, Ŝe np. w Owińskach 
targujący nie wnoszą Ŝadnych opłat. Zwrócił uwagę, Ŝe to Komisja Handlu, Usług i 
Prywatyzacji stwierdzała niezadowalające wpływy z tytułu opłaty targowej i wnioskowała o 
zmianę sytuacji.  
 Przewodnicząca Komisja BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska podkreśliła, Ŝe 
dotychczasowe zapisy regulaminu nie pozwalały kontrolować wpływów z inkasa. Komisja 
wnioskowała o zmianę administratora targowiska, poniewaŜ nie była zadowolona z obsługi. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie zmiany inkasenta, licząc na realne wpływy do budŜetu z 
tytułu opłaty targowej.  
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 Radna Daniela Jankowska – Bachor analizując wpływy do budŜetu z tytułu opłaty 
targowej zwróciła uwagę na fakt, Ŝe brak tam wpływów od osoby, która zajmuje ok. 1/3 
targowiska, mimo, Ŝe właściciel stoiska twierdzi, Ŝe uiszczał opłaty. Radną zastanawia co 
stało się z tymi pieniędzmi.    
 Radny Tadeusz Sikoń zwrócił się o bliŜsze informacje na temat inkasenta, który zostaje 
powołany uchwałą.  
 Kierownik WKŚ Irena Apanas – Budny wyjaśniła, Ŝe kontrola inkasenta do tej pory była 
bardzo trudna, miesięczny raport z wpływów nie oddawał jakości pracy. W związku z tym o 
wyborze kandydata na inkasenta zadecydowało kryterium uczciwości i rzetelności. Wybrano 
mieszkańca Koziegłów, który cieszy się dobrą opinią.  
 Przewodniczący Zarządu os. Karolin zapytał, czy zgodnie z zapisami regulaminu 
handel na chodnikach i przystankach jest dozwolony. Taka sytuacja ma miejsce przy 
markecie Carrefour w Koziegłowach.  
 Kierownik WKŚ wyjaśniła, Ŝe handlowanie nie moŜe naruszać przepisów wyŜszego 
rzędu. StraŜ Gminna interweniowała wcześniej w tej sprawie, jeśli problem się powtórzy naleŜy 
ponownie zgłosić temat straŜy.  
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe targowiskiem jest kaŜde miejsce na terenie 
gminy, gdzie się handluje i kaŜdy handlujący ma obowiązek fiskalny. Na handlowanie na 
chodniku, stanowiącym element pasa drogowego zezwolić moŜe administrator drogi – w 
przypadku, o którym mówił Przewodniczący Zarządu os. Karolin zarządcą ul. Poznańskiej jest 
Starostwo Powiatowe. Zajmowanie pasa drogowego bez zezwolenia karane jest bardzo 
wysoką karą pienięŜną.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak  poddała pod głosowanie w/w 
projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.10. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu zapobiegającemu bezdomności psów i 
kotów na terenie Gminy Czerwonak”. 
 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas – 
Budny uzasadniając projekt uchwały powiedziała, Ŝe przyjęcie Programu pozwoli na 
ograniczenie ilości porzucanych zwierząt trafiających do schroniska. Wpłynie to w dalszej 
perspektywie  na zaoszczędzenie środków z budŜetu Gminy ponoszonych w związku z 
pobytem zwierząt w schronisku. 
 Dotychczas refundacja kosztów  poniesionych na sterylizację i kastrację zwierząt 
realizowana była  na podstawie zapisu w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Czerwonak. PoniewaŜ  Wojewoda Wielkopolski orzekł o niewaŜności tego 
zapisu dalsze  wspieranie   sterylizacji i kastracji wymaga podjęcia niniejszej uchwały.  
 W latach ubiegłych Gmina Czerwonak zwracała 50% kosztów sterylizacji poniesionych 
przez  mieszkańców gminy,   co generowało wydatki   w wysokości ok. 4.000zł . W związku z 
tym, Ŝe  Program przewiduje zwrot  poniesionych kosztów w  wysokości 100% wydatki z 
budŜetu na ten cel  wzrosną  do ok. 8.000 - 10.000 zł rocznie.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. W głosowaniu wzięło 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwałą została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009 r. w sprawie 
budŜetu gminy Czerwonak na 2010 r. 
  Skarbnik Radosława Wiśniewska zwróciła się o przyjęcie autopoprawki dotyczącej 
przeniesienia środków zabezpieczonych w budŜecie gminy na wypoczynek dla dzieci z 
terenów popowodziowych. Ze względu na duŜą ilość propozycji z całego kraju dla tych 
rodzin proponuje się zorganizowanie dodatkowego wypoczynku dla dzieci z terenu naszej   
gminy przy świetlicach socjoterapeutycznych.  
 Pani Skarbnik odczytała zmiany budŜetowe: 
1. Zgodnie z pismem Dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego zwiększa się plan 
dochodów i wydatków przeznaczonych na wypłatę diet członków obwodowych komisji 
wyborczych 10.080 zł. 
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2. Zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dochodów i wydatków 
związanych z wypłatą zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budŜetu państwa.  
3. W związku z realizacją przez GOPS zadania pt. „Radzę Sobie Lepiej” wprowadza się środki 
po stronie dochodów i wydatków. 
4. Na wniosek GOPS zwiększa się plan po stronie dochodów i z przeznaczeniem na szkolenia 
dot. nowego programu firmy ‘Rekord”.  
5. dokonuje się przesunięć między paragrafami w związku z niezrealizowaniem wydatków 
niewygasających, które zostaną przekazane na dochody budŜetowe – z podziałem na 
inwestycyjne i bieŜące. 
6. Na wniosek Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska dokonuje się 
przesunięć 
 - z kosztów ogrzewania budynku administracyjnego cmentarza na uzupełnienie dotacji 
celowych przekazywanych Miastu Poznań na przewóz osób autobusami linii 70, 72, 237.  
- na pokrycie kosztów odprowadzania ścieków opadowych do kanalizacji deszczowej firmy 
Presseko.  
- środków finansowych z przeznaczeniem na opłatę marszałkowską za korzystanie ze 
środowiska. 
- z nasadzania zieleni w gminie na realizację potrzeb związanymi z remontami w zasobie 
mieszkaniowym gminy.  
 Komisja BudŜetu i Finansów, po omówieniu projektu na posiedzeniu komisji, wydała 
pozytywną opinię.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak Ewa Banaszak poddała pod 
głosowanie w/w projekt uchwały. w głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na 
sali. Uchwała została podjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad.12 Uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu budŜetu gminy 
Czerwonak, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planu finansowego inwestycji kultury za pierwsze półrocze roku 
budŜetowego. 

  Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe w związku z wejściem w Ŝycie z dniem 1 
stycznia 2010 r. nowej ustawy o finansach publicznych zgodnie z art. 266 ust. 2 wyŜej 
wymienionej ustawy organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa zakres i 
formę informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Czerwonak, informacji o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planu 
finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budŜetowego. 

                        Wieloletnia prognoza finansowa będzie informacją po raz pierwszy załączoną do 
projektu budŜetu na rok 2011, a kwota  relacji długu liczona wg nowej ustawy o finansach 
publicznych będzie miała zastosowanie przy budŜecie na rok 2014.                        
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak Ewa Banaszak poddała pod 
głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych z 14 obecnych na 
sali. Uchwała została podjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad.13. Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska zwróciła się o wprowadzenie zmiany w §3 pkt.2 ppkt 
b, który otrzymuje brzmienie: „pisemna informacja z Ministerstwa Finansów o: 
- rocznych planowanych kwotach części subwencji ogólnej, 
- planowanej kwoty dochodów z tytułu udziałów we wpływach z    
  podatku dochodowym osób fizycznych, 
- planowanej wysokości rocznej wpłaty gminy do budŜetu państwa.” 
 Skarbnik uzasadniając projekt uchwały powiedziała, Ŝe w związku z wejściem w Ŝycie 
z dniem 1 stycznia 2010r nowej ustawy o finansach publicznych zgodnie z art. 234 wyŜej 
wymienionej ustawy organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa tryb prac i 
zakres materiałów informacyjnych towarzyszących uchwalaniu projektu budŜetu. Nowa 
procedura uwzględnia dotychczasowe doświadczenia w zakresie konstruowania projektu 
budŜetu. Podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne, gdyŜ przy uchwalaniu projektu 
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budŜetu gminy na rok 2011 naleŜy zastosować  przepisy nowej ustawy o finansach 
publicznych. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowania w/w 
projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych z 14 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 13 głosami przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu.  
 
Ad.14. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w II kwartale 2010 r. 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, Ŝe w II kwartale została 
dokończona kontrola postanowień organów nadzorczych i odwoławczych dotyczących 
uchwał i decyzji organów gminy wydanych w 2009 r. Wójt zgłosił zastrzeŜenia do protokołu z 
kontroli, wyraził opinię, Ŝe członkowie zespołu kontrolnego nie są merytorycznie przygotowani 
do przeprowadzenia kontroli. Zdaniem Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z załaŜenia 
członkowie komisji nie są specjalistami w kaŜdej z dziedzin jaką kontrolują.  
  Wykonana została kontrola dotycząca programów profilaktycznych realizowanych w 
gminie na wybranych przykładach (wybrano program zapobiegania narkomanii). Komisja 
doszła do wniosku, Ŝe programy naleŜy przygotowywać w taki sposób by jak najefektywniej 
wydawać zaplanowane środki. 
 Kończy się kontrola gospodarki mediami w budynkach uŜyteczności publicznej oraz 
eksploatacji wyposaŜenia technicznego w obiektach będących własnością gminy (prąd, 
woda, gaz, ciepło).  
 Pod koniec I kwartału rozpoczęła się kontrola procedur związanych z 
opracowywaniem planów miejscowych oraz studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, jednak kontrola zostanie dokończona po zapoznaniu się 
z wynikami kontroli prowadzonej przez NIK w w/w kwestiach.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe urząd otrzymał jeden egzemplarz 
protokołu z kontroli jaką przeprowadzał NIK, został on odesłany z wnioskiem o uzupełnienie 
danych.  
 Pan Marek Pietrzyński powtórzył wnioski jakie sformułowała Komisja Rewizyjna na 
swoim ostatnim posiedzeniu i zwrócił uwagę, Ŝe zgodnie z zapisami statutu (§101 ustęp 2) 
Wójt powinien powiadamiać Komisję Rewizyjną o kontrolach zewnętrznych urzędu lub 
jednostki organizacyjnej. Zdaniem Pana Pietrzyńskiego zapis umoŜliwia Komisji Rewizyjnej 
powzięcie decyzji o uczestnictwie w posiedzeniu podsumowującym przeprowadzoną  
kontrolę, w którym biorą udział osoby merytorycznie przygotowane do dyskusji o przedmiocie 
kontroli.  
 Pan Marek Pietrzyński przytoczył równieŜ zapytanie z jakim zwróciła się Komisja 
Rewizyjna do Wójta o przyczynę braku informacji  o wynikach kontroli zewnętrznych w 
Biuletynie Informacji Publicznej.  
 Zdaniem radnego powyŜsze uwagi to niewywiązywanie się przez urząd z ustawowych i 
statutowych wymogów.  
 Sekretarz Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe wszystkie protokoły z kontroli, jakie 
przeprowadziła Komisja Rewizyjna są wprowadzane do BIP, a informacje o prowadzonej 
kontroli umieszczane są po jej zakończeniu – protokół, zastrzeŜenia do protokołu, wnioski 
pokontrolne i odpowiedź na wnioski pokontrolne. Zwróciła równieŜ uwagę na fakt, Ŝe są 
kontrole, które nie kończą się protokołem i wtedy w BIP będzie tylko informacja na temat 
organu przeprowadzającego kontrolę.  
 Pani Sekretarz nie zgodziła się z opinią Pana Marka Pietrzyńskiego na temat 
nieinformowania Komisji Rewizyjnej o prowadzonych kontrolach zewnętrznych – informacje 
na ten temat zawarte są w comiesięcznej informacji o działalności Wójta Gminy Czerwonak 
jako organu wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 
Ad.15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Nie zgłoszono Ŝadnych uwag do informacji o działalności Wójta Gminy Czerwonak 
jako organu wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. Informacja 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad.16. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady odczytał pismo mieszkańców sołectwa Bolechowo w sprawie 
wykupu terenu parafialnego przez Gminę Czerwonak. Mieszkańcy sołectwa obawiają się, Ŝe 
sprzedaŜ nieruchomości prywatnemu inwestorowi spowoduje zamknięcie tego miejsca dla 
społeczności lokalnej. UwaŜają, Ŝe budynek parafii po wykupie przez gminę mógłby stać się 
budynkiem uŜyteczności publicznej i pełniłby rolę centrum integracji, którego brak na terenie 
sołectwa. Na terenie sołectwa nie ma innego budynku, gdzie moŜnaby zorganizować 
zebranie sołeckie. Dzieci i młodzieŜ nie mają miejsca spotkań, brak jest boiska, placu zabaw. 
 Przewodniczący Rady odczytał przekazanie odwołania od decyzji o ustaleniu 
lokalizacji inwestycji celu publicznego z dnia 2 czerwca 2010 r. dla inwestycji polegającej na 
budowie Instalacji Termicznego Przekształcania Frakcji Resztkowej Zmieszanych Odpadów 
Komunalnych (ITPOK) wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną. Urząd Miasta Poznania 
przekazał odwołanie do Samorządowego Kolegium odwoławczego jakie złoŜyli: Urząd 
Gminy Czerwonak, Stowarzyszenie „ Ekologiczna Gmina” oraz Spółdzielnia Mieszkaniowa im. 
23 lutego w Koziegłowach.  
 Zastępca Przewodniczącego Henryk Szczot odczytał wezwanie do usunięcia 
naruszenia prawa złoŜone przez Osiedle Zielonka sp. z o.o., polegającego na podjęciu przez 
Radę Gminy w dniu 18 lutego 2010 r. uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego część obrębu 
geodezyjnego Owińska w rejonie wsi Annowo bez wykonania przez Wójta Gminy Czerwonak 
analiz dotyczących  zasadności przystąpienia do sporządzenia planu i stopnia zgodności 
przewidywanych rozwiązań z ustaleniami studium tj. braku realizacji przez Wójta Gminy 
Czerwonak dyspozycji przepisu art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 
przestrzennym.  
 Radny Piotr Picyk zapytał kiedy znajdzie finał sprawa ukarania winnych wywozu ziemi 
na tereny Annowskie. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe właściciel terenu, na którego urząd 
nałoŜył karę złoŜył sprawę do SKO, które podtrzymało zapłatę kary. BliŜsze informacje radny 
otrzyma w formie elektronicznej po zebraniu danych na ten temat.  
 Radny Waldemar Filipowicz zwrócił uwagę, Ŝe wywóz ziemi oraz zasypywanie zieleni 
ma miejsce na terenie budowy u zbiegu ulic Gdyńska – Piaskowa w Koziegłowach.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe sprawa jest monitorowana – inwestor 
został poproszony o skontaktowanie z Urzędem Gminy. 
 Radny Leszek Lesiczka zwrócił się z pytaniem czy wygaśnięcie mandatu radnego 
Marka Pietrzyńskiego  będzie miało wpływ na waŜność uchwały uchylającej uchwałę Rady 
Gminy Czerwonak w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu na terenie 
sołectw Kicin i Kliny, która została odrzucona 9 głosami przy 9 za i 1 wstrzymującym się.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe temat ten będzie rozpatrywany 
indywidualnie, jeśli wpłyną wnioski w tej sprawie. 
 Radny Piotr Picyk odnosząc się do wypowiedzi radnego Leszka Lesiczki przypomniał 
radnemu, Ŝe głosował za przyjęciem uchwał dotyczących wyznaczenia obszarów 
chronionego krajobrazu, a takŜe podkreślił, Ŝe zapisy uchwał nie zmieniają dotychczasowego 
uŜytkowania terenów rolnych i nie zakazują zabudowy. Zdaniem radnego radny Leszek 
Lesiczka z jednej strony kreuje się na obrońcę lokalnej społeczności, a z drugiej jego 
działalność społeczna wskazuje na duŜe zaangaŜowanie w ochronę środowiska i 
ograniczenie zabudowy na terenie gminy. 
 Radny Leszek Lesiczka uwaŜa, Ŝe skoro zapisy uchwał nie zmieniają charakteru 
uŜytkowania objętych uchwałą terenów to nie chodzi o ochronę przyrody.  
 Pan Marek Pietrzyński odczytał przygotowane wystąpienie, w którym odniósł się do 
wypowiedzi Wójta wygłoszonej na sesji w dn. 17 czerwca br. Wójt wskazał, Ŝe w pismach jakie 
radny słał do Fundacji Polskiego Godła Promocyjnego „Teraz Polska” szkalował gminę i jego 
osobę, działając na szkodę gminy. Pan Marek Pietrzyński złoŜył 22 czerwca br. całą 
korespondencję jaką prowadził z Szefem Działu Konkursu „Teraz Polska” na ręce Wójta 
prosząc o wskazanie w jej treści konkretnego sformułowania szkalującego gminę i Wójta oraz 
wskazanie działań szkodzących gminie. Pan Marek Pietrzyński zwrócił się równieŜ do Wójta z 
prośbą o publiczne sprostowanie i odwołanie wygłoszonych zarzutów formułując treść 
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wystąpienia dla Wójta, poinformował, Ŝe Wójt odmówił. Treść odczytanego wystąpienia 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Ad.17. Zamknięcie sesji.  
 Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak zamknął LV sesję Rady Gminy Czerwonak.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Magdalena Deckert 
Izabela Lesiecka 
 
  
 
 
 
 


